
 
HALD EGE SKOLE – skolebestyrelsesmøde 

Tirsdag, den 22. februar 2022, kl. 19.00 – 21.00 

                         
  
 
Afbud: Anette Lorenzen, Heidi Mølgaard, Christian Maarslet, Alberte (9.1) og Maja (9.2) 

 
 
Dagsorden:  

 

1. Godkendelse af referat fra skolebestyrelsesmødet d. 25.01.22 HM/CM 
 
 
Referat er godkendt.  
 

 
 
 

2. Dispensation i forhold til prøveafholdelse         HM/CM 
 
Der er søgt dispensation i forhold til tidspunktet for afholdelse af den mundtlige/praktiske prøve i 
håndværk og design pga. barsel for læreren. Dispensationen forudsætter skolebestyrelsens til-
slutning til ændring i prøvetidspunktet. Punktet uddybes yderligere på mødet.  
 
 
Skolebestyrelsen tilslutter sig dispensationen til afholdelse af prøven i håndværk og design.  
 

 
 
 

3. Fremtidens folkeskole i Viborg HM/CM 
 
Beslutning i Børne- og Ungdomsudvalget den 26-01-2022. 

1. Børne- og Ungdomsudvalget inviterer til 3 dialogmøder med skole- og dagtilbudsbesty-
relser samt andre interessenter. 

2. Dialogmøderne bliver afviklet i Bjerringbro, Viborg øst og Stoholm henholdsvis den 3. og 
8. og 9 marts. Møderne vil være af 3 timers varighed, og der vil være tilmelding til mø-
derne. 

3. Datoer for anden runde af dialogmøder fastsættes senere. 
4. Procesplanen ift. aflevering af indstilling til ny struktur til Økonomi- og Erhvervsudvalget 

den 27. april blev godkendt. 

Hvilken dato skal vi deltage? Forberedelse til dialogmødet. (Se bilag 1, 2, 3 & 4. Bilag 3 & 4 er 
fra det seneste møde i B&U) 
 
 
Skolebestyrelsen deltager efter følgende plan: 
 
03.03.22 – Mark, Gry, Heidi, Anette, Christian, Arne, elevrådsrepræsentanter 
08.03.22 – Michael, Sidsel, Heidi, Anette, Majbrit og Dorthe 
 
 
 



 
Følgende er drøftet som vigtige pointer, der bringes i spil i drøftelserne på møderne: 
 

- Der skal skabes sikkerhed omkring skoletilhørsforhold ift. hvor man bor. Det er af afgø-
rende betydning af man ved hvor ens børn skal gå i skole og at det er den samme skole. 

- Tilknytning til skolen er af afgørende betydning for kontinuitet mellem skole og hjem og 
dermed kontinuitet i barnets liv – vi kender hinanden. 

- Der være en tydelig afklaring på skoleområdet, som genskaber fast grund under fød-
derne for folkeskolen i Viborg Kommune. 

- Bedre økonomi på færre skoler. 
- Større skoler er både attraktive arbejdspladser og udviklende læringsmiljøer for alle børn. 
- Skoledistriktstanken bliver bragt i spil mod bedre vidende. Flere kommuner har afprøvet 

denne model uden succes ift. målsætning. 
 
 

 
 
 

4. Planlægning af forældrestormøde/valgmøde d. 23. marts       HM/CM 
 
Planlægning af emner som vi skal drøfte – LC/CM kommer med forslag. Er der andet, vi mangler 
at planlægge i forhold til mødet?  
 
 
Emne til drøftelse: 

- Mobiltelefoner på Hald Ege Skole 
- Korte bemærkninger / ordet er frit 

 
På Hald Ege Skole er vi optaget af at sikre de bedste rammer for alle børns udvikling – både 
fagligt og socialt. Vi oplever, særligt i udskolingen, at mobiltelefoner fylder mere i hverdagen og 
optager plads fremfor læring, fordybelse og udvikling af relationer. 
 
Derfor ønsker skolebestyrelsen en drøftelse af følgende prøvehandling: 
 

- At eleverne i 7. – 9. klasse / på skolen hver morgen afleverer deres mobiltelefoner i et 
”mobilhotel” og først får telefonen tilbage ved skoledagens afslutning. 

- Varighed: april og maj. 
- Evaluering i skolebestyrelsen, elevrådet og PU i juni med henblik på at vurdere om erfa-

ringer kan begrunde en ny politik på dette område. 
 

 
 
 

5. Planlægning af skoleåret  HM/CM 
 
Information/drøftelse af skoleårets planlægning i forhold til budget 2022.  
 
 
Skolebestyrelsen tilslutter sig den overordnede planlægning af det kommende skoleår med hen-
blik på at fortsætte igangværende prioriteter som f.eks. holddeling. 
 
Skolebestyrelsen ønsker at fastholde en løbende drøftelse af muligheden for igen at kunne prio-
ritere en udvekslingstur på 8. årgang. 
 
Desuden skal det drøftes om prioriteringen af spisetid i udskolingen stadig er den rigtige ift. ele-
vernes behov. 
 

 
 



 

6. Nyt fra elevrådet HM/CM 
 
 

Elevrådet har været med i drøftelserne omkring rammerne for adfærd i udskolingen, og deltager 
på fællessamlinger på alle tre årgange med gode idéer til, hvordan vi kan øge ansvarsfølelsen 
for at vi altid har en pæn og indbydende skole at færdes på. 
 

 
 
 

7. Punkter/emner til næste skolebestyrelsesmøde     HM/CM 
 
Prioritering af punkterne: Drøftelse af sammenhængsmodellen, opfølgning på høringssvar vedr. 
det kommunale budget – herunder hvorfor Hald Ege Skole er forsvundet ud af overslagsårene 
for renovering.  
 
 
Intet til referat.  
 

 
 
 

8. Meddelelser 
 
 
Intet til referat.  
 

 

 

 

9. Evt. 
 
Intet til referat.  
 

 


